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P r o t o k ó ł   Nr   XXXIX/10 

sesji Rady Miejskiej w Olecku  

odbytej w dniu 30 kwietnia 2010 roku  

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Olecku 
 

 
Sesję rozpoczęto o godzinie  13:00 

        zakończono o godzinie  16:00 

 

 

Sesji przewodniczył    Przewodniczący Rady Miejskiej 

          - Karol Sobczak  

 

Protokołowała     Podinspektor Wydziału ORN UM 

         - Małgorzata Adameit 

 

 

 Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej. Witał radnych przybyłych na 

sesję, witał Pana Burmistrza – Wacława Olszewskiego, Zastępcę Burmistrza – Henryka 

Trznadla, Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego – 

Edwarda Adamczyka,  władze samorzadowe powiatu.  

Witał kierowników jednostek podległych Radzie Miejskiej, prezesów spółek, kierowników 

wydziałów Urzędu Miejskiego, sołtysów, przewodniczących rad osiedli oraz mieszkańców 

biorących udział w dzisiejszej sesji. 

 

Poinformował, że na podstawie Uchwały Nr XIV/126/07 Rady Miejskiej w Olecku z 

dnia 30 listopada 2007 r. w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Wspierania Edukacji 

Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży, Burmistrz przyznał następujące stypendia: 

 stypendium sportowe I stopnia Aleksandrze Olszewskiej – uczennicy Gimnazjum Nr 

2 im. Mikołaja Kopernika w Olecku, za zajęcie IV miejsca w Mistrzostwach 

Zrzeszenia Ludowe Zespoły Sportowe w biegach przełajowych. Wnioskodawcą był 

trener sekcji lekkiej atletyki MLKS „Czarni” Olecko – Pan Romuald Wojnowski; 

 stypendium sportowe II stopnia Radosławowi Olszewskiemu – uczniowi Szkoły 

Podstawowej Nr 3 im. Jana Pawła II w Olecku, za zajęcie I miejsca na 

Międzywojewódzkich Mistrzostwach w biegach przełajowych. Wnioskodawcą był 

trener Pan Romuald Wojnowski; 

 stypendium sportowe II stopnia Angelice Rejterada – uczennicy Gimnazjum Nr 2 im. 

Mikołaja Kopernika w Olecku, za zajęcie III miejsca w Międzywojewódzkich 

Mistrzostwach Młodzików Karate Kyokushin. Wnioskodawcą był Prezes Oleckiej 

Szkoły Sztuk Walki Karate Kyokushin – Pan Jan Fabczak; 

 stypendium sportowe II stopnia Jakubowi Smokowskiemu – uczniowi Gimnazjum w 

Świętajnie, za zajęcie III miejsca na Międzywojewódzkich Mistrzostwach Młodzików 

Karate Kyokushin. Wnioskodawcą był Pan Jan Fabczak. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej wraz z Burmistrzem wręczyli pamiątkowe dyplomy i słodkie 

upominki wyróżnionym sportowcom. Złożył gratulacje rodzicom, trenerom oraz 

wychowawcom. 

 
 

 Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej na podstawie listy obecności stwierdził, że 

na stan 21 radnych, w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi wystarczające quorum do 

odbycia sesji i podejmowania prawomocnych uchwał. Lista obecności radnych w załączeniu. 
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Dwóch radnych przybyło na sesję podczas jej trwania.  

 

Radni nieobecni: 

 Marek Chlebus, 

 Jan Fabczak, 

 Krzysztof Fidler, 

 Waldemar Gajewski. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady.  

3. Informacja Burmistrza o działalności w okresie międzysesyjnym. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych                    

w okresie od ostatniej sesji. 

5. Interpelacje oraz odpowiedzi na interpelacje radnych.  

6. Wnioski radnych i Komisji Rady. 

7. Uwagi i wnioski Sołtysów oraz Przewodniczących Rad Osiedli dotyczące projektów 

uchwał.   

8. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) podziału Gminy Olecko na stałe obwody głosowania; 

b) zmiany uchwały Nr XLVI/350/02 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 28 czerwca  

2002 r. w sprawie podziału miasta i gminy Olecko na okręgi wyborcze oraz 

ustalenia liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym; 

c) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości  

w wyniku uwzględnienia roszczeń, o których mowa w art. 209a ustawy                        

o gospodarce nieruchomościami; 

d) przejęcia do realizacji przez Gminę Olecko spraw z zakresu administracji rządowej 

dotyczących utrzymania grobów i cmentarzy wojennych; 

e) wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie 

zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz na prowadzenie działalności  

w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 

ciekłych na terenie gminy Olecko; 

f) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie 

ścieków; 

g) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu na realizację zadań                     

w zakresie drogownictwa; 

h) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu; 

i) zmiany uchwały Nr XLII/321/06 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 26 stycznia 

2006 r. w sprawie przyjęcia Lokalnego Planu Rewitalizacji jako szansy na 

poprawę życia w Olecku; 

j) zmieniającej uchwałę Nr XIII/119/07 Rady Miejskiej w Olecku z dnia  

26 października 2007 r. w sprawie opłaty targowej; 

k) zmiany budżetu gminy na 2010 rok; 

l) udzielenia absolutorium Burmistrzowi Olecka: 

1) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej, 

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie, 

3) debata nad sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2009 rok.  

9.  „Głos wolny, wolność ubezpieczający” .  

10. Zamknięcie obrad sesji. 
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Zapytał, czy są uwagi do porządku sesji. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad jako ostatnie podpunkty punktu 8 dwóch 

projektów uchwał w sprawie: 

- utworzenia odrębnych obwodów głosowania w wyborach Prezydenta Rzeczypospolitej 

Polskiej, zarządzonych na dzień 20 czerwca 2010 r., 

- rozpatrzenia skargi Pana Henryka Malinowskiego na działalność kierownika Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku.  

Projekty uchwał były omawiane na posiedzeniach Komisji Stałych Rady. 

 

Innych wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

przypomniał, że zgodnie z artykułem 20 ust. 1a ustawy o samorządzie gminnym, każdy 

wniosek w sprawie zmian w porządku obrad można wprowadzić bezwzględną większością 

głosów ustawowego składu Rady. 

 

Poddał wniosek zgłoszony przez Burmistrza pod głosowanie. 

 

Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 16, za przyjęciem wniosku głosowało            

16 radnych. 

 

Wniosek uzyskał bezwzględną większość głosów ustawowego składu Rady, w związku  

z czym projekty  uchwał w sprawie: 

─ utworzenia odrębnych obwodów głosowania w wyborach Prezydenta Rzeczypospolitej 

Polskiej, zarządzonych na dzień 20 czerwca 2010 r., 

─ rozpatrzenia skargi Pana Henryka Malinowskiego na działalność kierownika 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku  

 zostały wprowadzone do porządku obrad sesji odpowiednio jako punkty 8 ł) i 8 m).  

 

 

Do punktu 2 – Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji Rady.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do protokołu z trzydziestej ósmej sesji Rady odbytej w dniu                     

26 marca 2010 roku. 

 

Radni nie zgłaszali uwag. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie treść protokołu z trzydziestej ósmej 

sesji Rady Miejskiej. 

 

Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 16, za przyjęciem protokołu głosowało                      

16 radnych. 

 

Rada jednogłośnie przyjęła protokół Nr XXXVIII/10 sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu                 

26 marca 2010 r. 
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Do punktu 3 – Informacja Burmistrza o działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, że w okresie międzysesyjnym wydał następujące zarządzenia: 

 

 Zarządzenie Nr 525/10 z dnia 29 marca 2010 r. w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 

w drodze bezprzetargowej i ogłoszenia wykazu nieruchomości zabudowanej 

położonej na terenie Gminy Olecko; dotyczy nieruchomości gruntowej o pow. 408 m
2 

zabudowanej budynkiem gospodarczym przy ul. 1 Maja w Olecku;  

 Zarządzenie Nr 526/10 z dnia 29 marca 2010 r. w sprawie odpłatnego nabycia 

nieruchomości gruntowej, położonej na terenie Gminy Olecko, w obrębie Sedranki; 

dotyczy nabycia za cenę 1.300 zł nieruchomości o pow. 0,0223 ha przeznaczonej pod 

poszerzenie wewnętrznej drogi gminnej; 

 Zarządzenie Nr 527/10 z dnia 29 marca 2010 r. w sprawie umorzenia części 

należności z tytułu dzierżawy gruntu pod kioskiem gastronomicznym oraz odsetek za 

zwłokę; dotyczy umorzenia kwoty 588,95 zł w związku z trudną sytuacją materialną; 

 Zarządzenie Nr 528/10 z dnia 29 marca 2010 r. w sprawie przedłużenia powierzenia 

stanowiska dyrektora Zespołu Szkół w Olecku; przedłużono powierzenie stanowiska 

Panu Stanisławowi Kopyckiemu do 31 sierpnia 2015 r.; 

 Zarządzenie Nr 529/10 z dnia 29 marca 2010 r. w sprawie powierzenia stanowiska 

dyrektora Gimnazjum Nr 2 im. Mikołaja Kopernika w Olecku; obowiązki powierzono 

Pani Annie Dorocie Siemiatyckiej do 31 sierpnia 2015 r.;  

 Zarządzenie Nr 530/10 z dnia 29 marca 2010 r. w sprawie powierzenia stanowiska 

dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 3 im. Jana Pawła II w Olecku; stanowisko 

powierzono Pani Lucynie Sadowskiej do 31 sierpnia 2015 r.; 

 Zarządzenie Nr 531/10 z dnia 31 marca 2010 r. w sprawie zmiany budżetu gminy na 

2010 r.; dokonuje się zwiększenia planu dochodów o kwotę 259.937 zł i o taką samą 

kwotę planu wydatków (dotacje od wojewody);  

 Zarządzenie Nr 532/10 z dnia 12 kwietnia 2010 r. w sprawie odpłatnego nabycia 

nieruchomości gruntowej, położonej na terenie Gminy Olecko, w obrębie Sedranki; 

gmina nabyła za cenę 575 zł nieruchomość o pow. 0,0115 ha przeznaczoną pod 

poszerzenie wewnętrznej drogi gminnej; 

 Zarządzenie Nr 533/10 z dnia 14 kwietnia 2010 r. w sprawie ogłoszenia 

rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na realizację zadań publicznych w roku 

2010; dotyczy organizacji czasu wolnego dzieci i młodzieży, wypoczynku letniego z 

elementami profilaktyki w formie półkolonii, kolonii i obozów. Dofinansowanie 

otrzymało dwukrotnie Towarzystwo Przyjaciół Dzieci; 

 Zarządzenie Nr 534/10 z dnia 15 kwietnia 2010 r. w sprawie ustalenia liczby 

oddziałów klas pierwszych oraz liczby uczniów przyjmowanych do klas pierwszych w 

szkołach podstawowych i gimnazjach prowadzonych przez Gminę Olecko w roku 

szkolnym 2010/2011; ustalono ilość uczniów w oddziałach w każdej szkole, ponieważ 

do końca kwietnia dyrektorzy muszą opracować arkusze organizacyjne;   

 Zarządzenie Nr 535/10 z dnia 22 kwietnia 2010 r. w sprawie ogłoszenia 

rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych w 

zakresie kultury w 2010 r.; dotyczyło organizowania przeglądów, festiwali, spektakli, 

konkursów, plenerów, warsztatów oraz wspierania wszelkich form edukacji dzieci i 

młodzieży a także dofinansowania wkładu własnego organizacji w projektach 

współfinansowanych ze środków funduszy europejskich oraz innych źródeł 

zewnętrznych, realizujących wszelkie formy edukacji dzieci i młodzieży;   

 Zarządzenie Nr 536/10 z dnia 26 kwietnia 2010 r. w sprawie ogłoszenia 

rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na realizację zadań publicznych w 2010 r. w 

zakresie zabezpieczenia porządku publicznego i bezpieczeństwa; dofinansowanie 
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otrzymało Powiatowo Olecko-Gołdapskie Wodne Ochotnicze Pogotowie Ratunkowe 

w kwocie 2.000 zł;  

 Zarządzenie Nr 537/10 z dnia 26 kwietnia 2010 r. w sprawie podania do wiadomości 

publicznej wykazu tablic informacyjnych, przeznaczonych na bezpłatne umieszczenie 

urzędowych obwieszczeń wyborczych i plakatów komitetów wyborczych w wyborach 

Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na 20 czerwca 2010 r.;                       

w załączniku do zarządzenia są wyszczególnione tablice; 

 Zarządzenie Nr 538/10 z dnia 26 kwietnia 2010 r. w sprawie przeznaczenia do 

sprzedaży w drodze bezprzetargowej i ogłoszenia wykazu nieruchomości lokalowych 

położonych na terenie Gminy Olecko; dotyczy lokalu mieszkalnego nr 30 o pow. 

użytkowej 48,20 m
2
 z przynależną piwnicą położonego przy ul. Sokolej 3 w Olecku, 

lokalu mieszkalnego nr 9 o pow. użytkowej 46,70 m
2
 z przynależną piwnicą przy ul. 

Składowej 4 w Olecku oraz lokalu mieszkalnego nr 3 o pow. użytkowej 14,80 m
2
 z 

przynależną piwnicą przy ul. Gdańskiej 1a w Olecku; 

 Zarządzenie Nr 539/10 z dnia 26 kwietnia 2010 r. w sprawie przeznaczenia do 

sprzedaży w drodze przetargu nieograniczonego i ogłoszenia wykazu nieruchomości 

położonych na terenie Gminy Olecko oraz wyrażenia zgody na ustanowienie 

służebności gruntowej; dotyczy nieruchomości gruntowej o pow. 703 m
2
 pod 

zabudowę mieszkaniową z dopuszczeniem usług z zapewnieniem miejsc postojowych 

przy ul. Sokolej oraz nieruchomości gruntowej przy ul. 11 Listopada o łącznej pow. 

16.372 m
2 

pod budowę budynku z przeznaczeniem pod działalność produkcyjno-

handlowo-usługową; 

 Zarządzenie Nr 540/10 z dnia 29 kwietnia 2010 r. w sprawie przyznania stypendiów 

sportowych; stypendia zostały wręczone na dzisiejszej sesji. 

 

Inne informacje z okresu międzysesyjnego: 

 

 Wydział Finansowy sporządził i przesłał do Regionalnej Izby Obrachunkowej 

sprawozdania za I kwartał br. z wykonania dochodów, wydatków, zobowiązań, 

należności, oraz zadań zleconych, wynikające z rozporządzenia Ministra Finansów w 

sprawie sprawozdawczości budżetowej. W pierwszym kwartale bieżącego roku na 

roczne planowane dochody w wysokości 76.540.221 zł  wpłynęły środki w wysokości 

15.197.806,58 zł, czyli 19,9 %, w tym dochody bieżące zrealizowano w 29,3 %, a 

dochody majątkowe – 1,4 %. Na planowane wydatki w wysokości 97.554.941 zł 

wydano 13.460.180,37 zł, czyli w 13,8 %, z tego wydatki bieżące zrealizowano w 

24,3 % a wydatki majątkowe – 2 %. Wykonanie budżetu za I kwartał br. wskazuje na 

nadwyżkę dochodów nad wydatkami o 1.737.626,21 zł. Spłacono raty pożyczek i 

kredytów w wysokości 402.500 zł przez co zadłużenie gminy na 31 marca 2010 r. 

wynosi 10.912.280 zł i stanowi 14,2 % planowanych dochodów. 

 Przekazano do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie sprawozdania o pomocy 

de minimis w rolnictwie za miesiąc marzec 2010 r. oraz o udzielonej pomocy 

publicznej za I kwartał 2010 r. W marcu bieżącego roku producenci rolni składali 

wnioski (201 szt.) o zwrot części podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju 

napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej. W kwietniu wydano decyzje dla 

producentów rolnych dotyczące zwrotu części podatku akcyzowego na kwotę 

372.977,43 zł. Przelewy środków dla producentów rolnych nastąpią w maju, po 

otrzymaniu dotacji. 

 W związku ze zmianą terminu do składania wniosków o przyznanie dopłaty z tytułu 

zużytego materiału siewnego kategorii elitarny lub kwalifikowany mającej charakter 

pomocy de minimis w rolnictwie, Oddział Terenowy Agencji Rynku Rolnego w 

Olsztynie informuje, iż termin składania wniosków uległ skróceniu do  25 czerwca 

2010 r. W związku z tym prosił sołtysów poszczególnych sołectw o poinformowanie 
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rolników w sposób zwyczajowo przyjęty o nowym terminie. Informacja szczegółowa 

jest w pokoju nr 29. 

 

Ogłoszono: 

 kolejny przetarg na sprzedaż nieruchomości gruntowej przeznaczonej pod 

zabudowę mieszkaniową z przystosowaniem do funkcji pensjonatowej i pod zieleń 

nieurządzoną, położoną w Olecku przy ul. Słowackiego. Przetarg zostanie  

przeprowadzony w dniu 18 maja 2010 r. Jeżeli ten przetarg nie dojdzie do skutku 

wówczas nieruchomość zostanie wycofana z planu; 

 III przetarg na sprzedaż nieruchomości gruntowej, przeznaczonej pod zabudowę      

mieszkaniową jednorodzinną, położonej w Olecku na zapleczu ul. Syrokomli.  

Przetarg zostanie przeprowadzony w dniu 18 maja 2010 r.; 

 I przetarg  na sprzedaż dwóch nieruchomości gruntowych, położonych na zapleczu 

ul. Leśnej, przeznaczonych pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną. Przetarg 

zostanie przeprowadzony w dniu 21 maja 2010 r.; 

 I przetarg na sprzedaż nieruchomości gruntowej przeznaczonej pod zabudowę     

mieszkaniowo-usługową, położoną w Olecku przy ul. 1Maja. Przetarg zostanie  

przeprowadzony w dniu 28 maja 2010 r.; 

 I przetarg  na sprzedaż trzech  nieruchomości gruntowych, położonych w Olecku 

przy ul. Klonowej, przeznaczonych pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną 

szeregową. Przetarg zostanie przeprowadzony w dniu 28 maja 2010 r. 

 

Zawarto akty notarialne: 

o na sprzedaż 2 lokali mieszkalnych w Olecku w budynkach przy ul. Partyzantów 3, 

Grunwaldzkiej 14; 

o na sprzedaż nieruchomości przeznaczonej pod zabudowę mieszkaniową 

jednorodzinną, położonej w Olecku przy ul. Produkcyjnej; 

o na nabycie dwóch nieruchomości w obrębie Sedranki z przeznaczeniem na 

poszerzenie wewnętrznej drogi gminnej; 

 

 Trwa budowa Centrum sportowo-rekreacyjno-kulturalnego –  hala  

widowiskowo-sportowa  z pływalnią. W dniu 2 marca br. został przekazany 

komisyjnie plac budowy. W chwili obecnej wykonywane są roboty ziemne. W dniu  

18 czerwca br. odbędzie się uroczystość wmurowania kamienia węgielnego                        

i korzystając z okazji zaprosił wszystkich na tą uroczystość.  

 Na ukończeniu jest budowa boisk, placu rekreacyjnego, remont i wyposażenie 

świetlicy wiejskiej w Plewkach. Termin zakończenia robót został wyznaczony na 

dzień dzisiejszy. Ma nadzieję, iż wykonawca zdąży wykonać parce na czas.  

 Odnośnie zadania: „Sanitacja wsi - sieć wodociągowa Jaśki - Dobki - Rosochackie               

i kanalizacja sanitarna w Jaśkach. Wodociąg Dworek Mazurski - Pieńki -Dąbrowskie - 

Babki Oleckie - Możne - Raczki Wielkie” Krajowa Izba Odwoławcza w Warszawie 

uwzględniła odwołanie Konsorcjum składającego się z 6-ciu firm. Przetarg należy 

uznać za ważny, ponieważ wartość zamówienia mieści się w kwocie kosztorysowej 

zadania. Po zakończeniu procedury przetargowej podpisana zostanie umowa z 

Wykonawcą. Najprawdopodobniej w przyszłym tygodniu zostanie podpisana umowa 

na wykonanie inwestycji. Termin wykonania zadania - 30 września 2010 r.  

 W dniu 15 kwietnia br. przekazano plac budowy zadania „Przebudowa budynku 

przedszkola na centrum integracji kulturalnej w Olecku, ul. Kopernika 6” firmie 

„INTREX” Zakład Instalacyjno-Remontowo-Budowlany z Wieliczek. Koszt robót 

wynosi 3.266.347,15 zł. Nadzór prowadzi Pan Jan Makowski. Obecnie trwają roboty 

rozbiórkowe i wyburzeniowe wewnątrz budynku. Zakończenie rzeczowe realizacji 

zadania - 12 listopada 2010 r.; 
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 Trwa realizacja zadania: „Przebudowa zagospodarowania placu na Placu Wolności w 

Olecku”. Koszt brutto wykonania zadania wynosi 2.914.556,70 zł. Obecnie trwają 

prace budowlane w zakresie układania nawierzchni z płyt granitowych, budowa 

odwodnienia liniowego i kanalizacji deszczowej oraz roboty wykończeniowe budynku 

szaletu. Na ukończeniu jest realizacja instalacji elektrycznej. Termin zakończenia 

robót do dnia 28 czerwca 2010 r. 

 Rozstrzygnięto przetarg nieograniczony na wybór wykonawcy w zakresie 

zaprojektowania i wybudowania: ulicy Spacerowej wraz z kanalizacją deszczową,  

ciągu pieszego od ulicy Gołdapskiej do małego stadionu, zagospodarowania terenu 

przy ul. Kościuszki 10, 12. W drodze przetargu wyłoniono wykonawcę Mirosław 

Dębowski, Olecko, który wykona trzy zadania za kwotę 514.800 zł. Teraz zostanie 

podpisana umowa na wykonanie zadania. 

 Trwa przebudowa ul. Leśnej z infrastrukturą techniczną. Wykonawcą robót jest  

Oleckie Przedsiębiorstwo Drogowo-Mostowe. Koszt brutto wykonania zadania 

wynosi 3.750.101,38 zł. Termin zakończenia robót do dnia 30 listopada 2010 r.                   

W chwili obecnej wykonywane są roboty sanitarne: budowa wodociągu, kanalizacji 

sanitarnej i deszczowej. 

 Zlecono wykonanie projektu boiska wielofunkcyjnego w Lenartach – projektantem 

jest Pan Jacek Golianek. Wartość zadania wynosi 11.000 zł. 

 Trwa realizacja przedsięwzięć w ramach funduszu sołeckiego. Zadania realizują 

poszczególne wydziały urzędu.  

 W okresie międzysesyjnym wydano 9 decyzji o warunkach zabudowy, 2 decyzje                

o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego, na żądanie zainteresowanych stron 

wydano 34 wypisy i wyrysy ze studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Miasta i Gminy Olecko oraz miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego. 

 Najprawdopodobniej na początku maja zostanie ogłoszony przetarg na wykonanie 

zadania „Budowa ulicy osiedlowej wraz z infrastrukturą techniczną na osiedlu 

Siejnik”, gdyż wniosek gminy o dofinansowanie inwestycji złożony do tzw. 

„Schetynówek” znalazł się na liście rezerwowej. Gmina otrzyma dofinansowanie na 

powyższe zadanie, czeka tylko na decyzję z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych                    

i Administracji. 

 Wczoraj rozmawiał z dyrektorem Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad 

Oddział w Olsztynie, zostały otwarte oferty na wykonanie budowy obwodnicy Olecka. 

Przetarg był dwuetapowy, najpierw z 18 firm wyłoniono 10 wykonawców, którzy 

mogli przystąpić do składania ofert. Do przetargu przystąpiło 8 firm. Wartość 

kosztorysowa robót wynosi 151 mln zł. Najtańsza oferta wyniosła ok. 109 mln zł, 

najdroższa 151 mln zł. Obecnie będą rozpatrywane oferty i w ciągu trzech tygodni 

zostanie wyłoniony wykonawca. Najprawdopodobniej w czerwcu rozpocznie się 

budowa obwodnicy. Zakończenie inwestycji jest przewidziane na koniec 2011 r.  

 W dniu 13 maja br. w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Olecku odbędzie się 

spotkanie przedstawicieli GDDKiA oraz właścicieli gruntów, którzy sprzedadzą swoje 

nieruchomości pod budowę obwodnicy. 

 Prowadzone jest na bieżąco wiosenne profilowanie dróg. Wykonywane są naprawy 

przez wbudowanie żwiru. Część prac jest realizowana w ramach funduszu sołeckiego.  

 Wydano 98 nowych decyzji przyznających dodatki mieszkaniowe od miesiąca 

kwietnia. Kwota przyznanych dodatków w miesiącu kwietniu wynosi 27.969,09 zł. 

Ogólna miesięczna kwota wypłacanych dodatków wynosi 86.064,11zł. Rocznie na 

dodatki mieszkaniowe wydatkuje się ok. 1 mln zł.  

 Nadal trwają prace porządkowe na terenie miasta oraz prace utrzymaniowe terenów 

zielonych. 

 W miesiącu kwietniu zostały złożone do Ministerstwa Edukacji Narodowej dwa 

wnioski o zwiększenie subwencji oświatowej z 0,6 % rezerwy w roku 2010 na 
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remonty szkół, tj. jeden na remont pomieszczeń szatni w Gimnazjum nr 2 im. 

Mikołaja Kopernika w Olecku i wymianę posadzek w Gimnazjum z Oddziałami 

Integracyjnymi w Kijewie i drugi wniosek na remont kotłowni i hydroforni w 

Zespole Szkół w Babkach Oleckich oraz remont komina w Szkole Podstawowej im. 

Marszalka Józefa Piłsudskiego z Oddziałami Integracyjnymi w Gąskach. Łączna 

kwota środków finansowych, o które ubiegamy się w MEN wynosi 185.614 zł. 

 W dniu 20 kwietnia br. odbyły się eliminacje powiatowe Warmińsko -

Mazurskiego Turnieju Bezpieczeństwa w Ruchu Drogowym 2010. Eliminacje 

powiatowe zorganizowane zostały w Centrum Ruchu Drogowego przy Zespole 

Szkół w Olecku we współpracy z Komendą Powiatową Policji w Olecku oraz 

Centrum Medycznym - Zakład Opieki Zdrowotnej „OLMEDICA” w Olecku. 

Spośród szkół prowadzonych przez Gminę Olecko w eliminacjach szkół 

podstawowych I miejsce zajęli uczniowie ze Szkoły Podstawowej Nr 1 w Olecku 

i II miejsce uczniowie ze Szkoły Podstawowej Nr 4 w Olecku. Podczas eliminacji 

gimnazjów uczniowie z Gimnazjum nr 1 w Olecku zajęli II miejsce, a Gimnazjum w 

Babkach Oleckich - III miejsce. 

 Podczas długiego weekendu odbędzie się wiele imprez sportowych. Dzisiaj odbędzie 

się koncert Andrzej Jagodziński Trio w Regionalnym Ośrodku Kultury w Olecku 

„Mazury Garbate”. W dniu 2 maja przypada Święto Flagi. Zachęcał wszystkich do 

wywieszenia flag w godnym miejscu przed domem. W dniu 3 maja o godz.13.00 

odbędzie się uroczysta msza święta w intencji Ojczyzny w kościele pw. Najświętszej 

Maryi Panny  Królowej Polski. Zaprosił wszystkich do udziału w uroczystościach. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są pytania do Burmistrza w związku z przedstawionymi informacjami. 

 

Radni nie zgłaszali pytań. 

 

Na tym punkt zakończono. 

  

     

Do punktu 4 – Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach 

podejmowanych  w okresie od ostatniej sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

przedstawił informacje z okresu międzysesyjnego: 

 
 W dniu 30 marca br. wpłynął raport z wykonania gminnego programu 

przeciwdziałania narkomanii dla Gminy Olecko za 2009 r.  

 Dyrektor Zespołu Szkół w Olecku przedłożył w dniu 2 kwietnia br. informację o 

zawartych umowach najmu, dzierżawy i użyczenia.  

 Przewodniczący Wspólnoty Mieszkaniowej przy ul. Partyzantów 3 Pan Henryk Kosa 

przedłożył do wiadomości pismo informujące o niedogodnościach i niszczeniu 

środowiska wynikających z prowadzonej przy ul. Partyzantów działalności 

gospodarczej polegającej na naprawie samochodów.   

 W dniu 13 kwietnia br. do biura Rady wpłynęła Rezolucja Rady Miasta Krakowa w 

sprawie sytuacji Polaków na Białorusi uchwalona w dniu 3 marca br.  

 Samorządowe Kolegium Odwoławcze w Olsztynie przekazało w dniu 15 kwietnia br. 

– według właściwości – skargę Pana Henryka Malinowskiego na działalność 

Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku w sprawie realizacji 

decyzji dotyczącej zasiłku stałego. Stosowny projekt uchwały został ujęty w porządku 

obrad dzisiejszej sesji. 
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 W dniu 26 kwietnia br. wpłynęła Uchwała Nr RIO.VIII-0120-195/10 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 20 kwietnia 2010 

roku w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Olecka 

sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2009 r. Opinia jest pozytywna.  

 W dniu 28 kwietnia br. wpłynęła Uchwała Nr RIO.VIII-0120-207/10 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 19 kwietnia 2010 

roku w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Olecku 

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Olecka za 2009 rok. Opinia jest 

pozytywna.  

 W dniu 28 kwietnia br. wpłynęła Uchwała Nr 0102-71/10 Kolegium Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 30 marca 2010 roku w sprawie badania zgodności 

z prawem Uchwały Nr XXXVII/339/10 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 24 lutego 

2010 r. w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania wierzytelności 

Gminy Olecko i jej jednostek podległych z tytułu należności pieniężnych mających 

charakter cywilnoprawny oraz udzielania innych ulg w spłacaniu tych należności, 

warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga 

stanowić będzie pomoc publiczną, a także organów do tego uprawnionych. Kolegium 

RIO stwierdziło nieistotne naruszenie prawa polegające na nieuprawnionym użyciu 

określenia „wierzytelność”. Zgodnie z ustawą z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach 

publicznych powinno być: „należności pieniężne mające charakter cywilnoprawny”. 

 Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 1 im. Henryka Sienkiewicza w Olecku, w imieniu 

społeczności szkoły zaprasza Radę Miejską w Olecku do udziału w uroczystym Apelu 

Pamięci ku czci Ofiar Zbrodni Katyńskiej. Uroczystość odbędzie się 7 maja 2010 r.              

i rozpocznie się mszą świętą w Sanktuarium Podwyższenia Krzyża Świętego w 

Olecku o godz. 11:00.  

 Honorowy Komitet Organizacyjny zbiórki publicznej na dokończenie budowy szpitala 

w Olecku zwraca się z prośbą o wsparcie działań i wpłatę pieniędzy na modernizację 

starej bryły szpitala. Osoby, które zechcą wspomóc akcję mogą wpłacać pieniądze na 

rachunek bankowy Fundacji Wspierania Opieki Zdrowotnej Miasta i Gmin Ziemi 

Oleckiej „Zdrowe Olecko”. Ponadto w dniach 16 maja oraz 5 września br. zbiórki 

będą prowadzone przy kościołach na terenie całego Powiatu Oleckiego. 

 Przypominam, że 30 kwietnia br. upływa termin złożenia oświadczeń majątkowych 

według stanu na dzień 31 grudnia 2009 r. 

 

W okresie międzysesyjnym odbyły się następujące posiedzenia komisji: 

- 8, 19 i 29 kwietnia odbyły się posiedzenia Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia 

i Bezpieczeństwa; 

- 15 i 29 kwietnia odbyły się posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu 

i Rekreacji; 

- 15 i 27 kwietnia odbyło się posiedzenie Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki; 

- 12 i 14 kwietnia odbyły się posiedzenia Komisji Rewizyjnej. 

 

Zapytał, czy są pytania w związku z przedstawionymi informacjami. 

   

Radni nie zgłaszali pytań.  

 

Na tym punkt zakończono. 
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Do punktu 5 – Interpelacje oraz odpowiedzi na interpelacje radnych. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – 

Jarosław Bagieński 

w związku z 450-leciem Olecka Komisja Polityki Prorodzinnej (…) postanowiła włączyć do 

tych obchodów jubileuszu osoby niepełnosprawne i ogłosiła konkurs plastyczny oraz 

fotograficzny „Moje miasto, a w nim…”. Rozstrzygnięcie konkursu nastąpi 

najprawdopodobniej na sesji rady w czerwcu. Zwrócił się z prośbą do wszystkich chętnych, 

którzy chcieliby wesprzeć fundusz nagród. Po przerwie przekaże listę z prośbą o dobrowolne 

wpłaty.  

 

Radny Mariusz Miłun 

odnośnie remontów dróg szczególnie na terenach wiejskich zapytał, jak odbywa się kontrola 

dokonywanych prac, czy są z tego jakieś zapisy i czy były zgłaszane reklamacje. Chodzi mu o 

to, czy zdarzają się sytuacje, kiedy pracownik urzędu odbierał wykonane prace i stwierdził, że 

droga jest do poprawy.  

 

Radna Grażyna Obuchowska 

powiedziała, iż na sesji Rady Miejskiej odbytej w lutym zgłosiła interpelację w sprawie 

zapłaty za usługi pozaumowne (dotyczy odśnieżania) przez Powiatowy Zarząd Dróg w 

Olecku dla Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Olecku. Do tej pory nie 

otrzymała odpowiedzi.  

 

Radni nie zgłaszali innych interpelacji. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odniósł się do zgłoszonych interpelacji: 

 remonty dróg – w tym roku gmina ogłosiła przetarg nieograniczony na remonty dróg 

zgodnie z zaleceniami pokontrolnymi. Wykonuje to jedna firma i zgodnie z potrzebami 

pracownik urzędu Pan Krzysztof Sobolewski wspólnie z wykonawcą najpierw oglądają 

drogę i ustalają zakres prac. Po wykonaniu remontu Pan Sobolewski dokonuje kontroli 

i odbiera wykonane prace remontowe; 

 brak odpowiedzi na wcześniej zgłoszoną interpelację radnej Grażyny Obuchowskiej – 

sprawdzi, czy była udzielona odpowiedź.  

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 6 – Wnioski radnych i Komisji Rady. 

 

Radni nie zgłaszali wniosków. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 7 – Uwagi i wnioski Sołtysów oraz Przewodniczących Rad Osiedli dotyczące 

projektów uchwał. 

 

Sołtys Sołectwa Gordejki – Wiesław Pucyk 

korzystając z obecności Prezesa Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o.                  

w Olecku zapytał, dlaczego spółka sponsoruje podwyżki wody. W Gordejkach mieszkańcy 

bloku nr 11 płacą za wodę 2,84 zł za m
3
, a blok nr 13 – 2 zł za m

3
. Woda pochodzi z tego 

samego ujęcia i wychodzi na to, że spółka wodę sponsoruje. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

poprosił Prezesa Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Olecku                           

o udzielenie odpowiedzi na pytanie. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Olecku – Stefan Chrzanowski 

odpowiedział, że w Gordejkach Małych wodę dostarcza Spółdzielnia Mieszkaniowa 

„Rodzinka” z ujęcia lokalnego. Spółka posiada w tej miejscowości hydrofornię i dostarcza 

wodę tylko w razie awarii.  

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Sławomir Szerel 

potwierdził, iż PWiK Sp. z o.o. nie dostarcza wody do budynków położonych w Gordejkach 

Małych. Woda jest dostarczana z lokalnego ujęcia, którym zarządza SM „Rodzinka”. W ciągu 

ostatnich 8 lat były 2 awarie i wówczas spółka dostarczała wodę.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

stwierdził, że sołtys powinien zgłosić się do spółdzielni. Zapytał, czy rada wyraża zgodę na 

udzielenie w tym punkcie głosu Sekretarzowi Powiatu Oleckiego – Edwardowi 

Adamczykowi. 

 

Rada przez aklamację wyraziła zgodę. 

 

Sekretarz Powiatu Oleckiego  – Edward Adamczyk 

zabrał głos w imieniu Starosty Oleckiego, który ze względów służbowych jest poza powiatem 

oleckim, w sprawie publicznej zbiórki środków finansowych na modernizację starej części 

szpitala (I piętro). Prace związane z elewacją budynku są na ukończeniu i będą kosztowały 

ok. 2,6 mln zł. Natomiast na I piętrze budynku w pierwszym etapie planuje się wykonać 

kaplicę i pododdział kardiologiczny 8-łóżkowy, który będzie wchodził w skład oddziału 

wewnętrznego. Oddział ten jest najbardziej obłożony i część pacjentów leży na korytarzu.  

Nadlimity wykonane przez spółkę za rok 2009 przekraczają 1,1 mln zł. Usługi te nie zostały 

opłacone przez Narodowy Fundusz Zdrowia. Z roku na rok kolejki do poradni 

specjalistycznych wydłużają się, ale nie z winy spółki, lecz wysokości kontraktu. Na rok 2010 

kontrakt obniżono o 7%. 

Pierwszy etap inwestycji na I piętrze będzie kosztował ok. 600 tys. zł. W budżecie powiatu 

zostały zabezpieczone środki w wysokości 430 tys. zł. Starosta Olecki liczy, że dzięki 

uprzejmości mieszkańców powiatu, resztę sumy uda się zebrać.  

Poinformował, iż w zakresie inwestycji dofinansowanych przez gminę w trakcie realizacji jest 

przebudowa drogi Kukowo-Zatyki-Kijewo, której zakończenie planuje się w tym roku, 

rozpoczęto przebudowę drogi Kukowo-Zajdy-Dudki. Ponadto rozpoczęła się modernizacja 

ulic w mieście Olecko: Grunwaldzka, Kościuszki, Norwida, Dąbrowskiej, Mazurska, 

Zamkowa, Plac Zamkowy. Na ul. Grunwaldzkiej został zamknięty ruch samochodowy, gdyż 

są przebudowywane media znajdujące się pod powierzchnią. Termin wykonania zadania 

został wyznaczony do końca października br. Wspólnie z Burmistrzem ustalono, iż zakres 

inwestycji zostanie rozszerzony o remont ul. Wodnej i przebudowę ul. Syrokomli.  

Powiat realizuje również Centrum Kształcenia Zawodowego przy Zespole Szkół Licealnych               

i Zawodowych w Olecku, kończy pracę przy termomodernizacji starej części szpitala oraz w 

najbliższych dniach rozpoczną się prace przy termomodernizacji Liceum Ogólnokształcącego 

w Olecku. Realizacja powyższych inwestycji jest możliwa dzięki wyrozumiałości Rady 

Miejskiej i wsparciu finansowym inwestycji drogowych, za które w imieniu starosty i zarządu 

powiatu serdecznie podziękował.   
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Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, iż jest za co dziękować gminie, gdyż w tej kadencji wydatkowano na pomoc 

finansową powiatowi prawie 5 mln zł. Cieszy się, że dzięki dofinansowaniu powiat mógł 

pozyskać środki unijne na zadania realizowane na terenie gminy.  

 

Uwag do projektów uchwał nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Przerwa 5 minut. 

 

 

Do punktu 8 – Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

 

a) podziału Gminy Olecko na stałe obwody głosowania 
 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, iż w z związku ze zbliżającymi się wyborami Prezydenta Rzeczypospolitej 

Polskiej, należy uporządkować sprawy związane z obwodami głosowania. Projekt uchwały 

zakłada podjęcie tekstu jednolitego, gdyż uchwała z 1998 r. po kilku zmianach stała się mało 

czytelna. W związku z tym, iż w mieście powstały dwie nowe ulice - Andrzeja Legusa              

i Janusza Pawłowskiego należy je dopisać do obwodu głosowania nr 2. Obecnie nie ma tam 

osób zameldowanych, ale obowiązkiem jest uwzględnienie w stałych obwodach głosowania 

wszystkich ulic istniejących w mieście. Na terenie miasta i gminy jest 13 stałych obwodów 

głosowania. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Stałych Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Sławomir Szerel 

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – 

Jarosław Bagieński poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Władysław  

Gawroński poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Olecko 

na stałe obwody głosowania. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 17, za przyjęciem uchwały głosowało                       

17 radnych.  
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Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie podziału Gminy Olecko na stałe obwody 

głosowania. 

 

U c h w a ł a   Nr XXXIX/361/10 

w załączeniu 

 

 

b) zmiany uchwały Nr XLVI/350/02 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 28 czerwca  

2002 r. w sprawie podziału miasta i gminy Olecko na okręgi wyborcze oraz 

ustalenia liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym  
 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, iż projekt uchwały dotyczy naniesienia zmian o charakterze porządkowym. Granice 

okręgów wyborczych nie zmieniają się, w dalszym ciągu będą 4 okręgi wyborcze                             

(3 w mieście i jeden na terenach wiejskich). Rada Miejska nadała nazwy niektórym ulicom             

w mieście, np.  ul. Andrzeja Legusa,  Janusza Pawłowskiego,  Szosa do Krupina, które należy 

przypisać do określonego okręgu wyborczego. Ponadto miały miejsce podziały sołectw, w 

wyniku których powstało np. sołectwo Dąbrowskie II, Ślepie, które też należy wpisać do 

okręgu wyborczego.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Stałych Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Sławomir Szerel 

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

  

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – 

Jarosław Bagieński poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Władysław  

Gawroński poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały                 

Nr XLVI/350/02 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 28 czerwca 2002 r. w sprawie podziału 

miasta i gminy Olecko na okręgi wyborcze oraz ustalenia liczby radnych wybieranych                     

w każdym okręgu wyborczym.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 17, za przyjęciem uchwały głosowało                       

17 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XLVI/350/02 Rady 

Miejskiej w Olecku z dnia 28 czerwca 2002 r. w sprawie podziału miasta i gminy Olecko na 

okręgi wyborcze oraz ustalenia liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym.  
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U c h w a ł a   Nr XXXIX/362/10 

w załączeniu 

 

 

c) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości  

w wyniku uwzględnienia roszczeń, o których mowa w art. 209a ustawy                      

o gospodarce nieruchomościami    

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, iż Wspólnota Mieszkaniowa 1 Maja 10 w kwietniu ubiegłego roku złożyła 

wniosek z prośbą o wyrażenie zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej o pow. 408 m
2 

zabudowanej budynkiem gospodarczym, bezpośrednio przyległej do budynku położonego 

przy ul. 1 Maja w Olecku. Wspólnota poniosła koszty podziału geodezyjnego i wyceny 

nieruchomości. Gmina ma prawo sprzedać z bonifikatą grunt, który wraz z dotychczas 

wydzieloną działką pod budynkiem będzie spełniać wymogi działki budowlanej.                 

W marcu br. podjął stosowne zarządzenie, a w kwietniu wspólnota wystąpiła z wnioskiem o 

udzielenie 90% bonifikaty przy sprzedaży nieruchomości. Wobec powyższego proponuje  

wyrazić zgodę na udzielenie 90% bonifikaty, gdyż nabycie nieruchomości na własność 

powoduje większą dbałość o nią. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Stałych Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Sławomir Szerel 

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – 

Jarosław Bagieński poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Władysław  

Gawroński poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości w wyniku uwzględnienia roszczeń,            

o których mowa w art. 209a ustawy o gospodarce nieruchomościami.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 17, za przyjęciem uchwały głosowało                       

17 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od 

ceny sprzedaży nieruchomości w wyniku uwzględnienia roszczeń, o których mowa                

w art. 209a ustawy o gospodarce nieruchomościami.  

 

U c h w a ł a   Nr XXXIX/363/10 

w załączeniu 
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d) przejęcia do realizacji przez Gminę Olecko spraw z zakresu administracji 

rządowej dotyczących utrzymania grobów i cmentarzy wojennych 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

stwierdził, że projekt uchwały dotyczy przejęcia przez gminę zadań z zakresu administracji 

rządowej dotyczących utrzymania grobów i cmentarzy wojennych. Na terenie gminy są dwa 

takie cmentarze – w Zabielnie i kwatery wojenne na cmentarzu ewangelickim w Olecku. 

Wojewoda zwrócił się o utrzymanie grobów wojennych przeznaczając na ten cel 1.770 zł. Po 

podjęciu uchwały zostanie podpisane stosowne porozumienie z wojewodą. Następnie gmina 

otrzyma dotację, którą będzie musiała rozliczyć i zdjęciami udokumentować, że cmentarze 

zostały uporządkowane.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Stałych Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Sławomir Szerel 

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

  

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – 

Jarosław Bagieński poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Władysław  

Gawroński poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie przejęcia do realizacji 

przez Gminę Olecko spraw z zakresu administracji rządowej dotyczących utrzymania grobów 

i cmentarzy wojennych.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 17, za przyjęciem uchwały głosowało                       

17 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przejęcia do realizacji przez Gminę Olecko 

spraw z zakresu administracji rządowej dotyczących utrzymania grobów i cmentarzy 

wojennych.   

 

 

U c h w a ł a   Nr XXXIX/364/10 

w załączeniu 

 

 

e) wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie 

zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz na prowadzenie działalności  
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w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 

ciekłych na terenie gminy Olecko  
 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, że w 2009 r. zmieniła się ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. 

Nowelizacja pozbawiła wójta, burmistrza, prezydenta miasta prawa do wydawania zarządzeń 

w zakresie wymogów, jakie powinien spełniać przedsiębiorca, który zajmuje się 

prowadzeniem działalności w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości oraz na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. Nowe przepisy upoważniają rady 

gmin do określenia w/w wymagań w drodze uchwał. W związku z powyższym został 

przedłożony stosowny projekt uchwały, który w załączniku zawiera wymagania  dotychczas 

stosowane.    

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Stałych Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Sławomir Karol 

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – 

Jarosław Bagieński poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Władysław  

Gawroński poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie wymagań, jakie 

powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie 

działalności w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz 

na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 

nieczystości ciekłych na terenie gminy Olecko.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 17, za przyjęciem uchwały głosowało                       

17 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz na 

prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 

nieczystości ciekłych na terenie gminy Olecko.   

 

 

U c h w a ł a   Nr XXXIX/365/10 

w załączeniu 
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f) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie 

ścieków 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, iż przeważnie co roku w kwietniu Rada stoi przed podjęciem decyzji o 

podjęciu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków. Nie jest to popularna decyzja. Na podwyżki cen wody ma wpływ 

wiele czynników, m.in. powstają nowe wodociągi na terenach wiejskich. W tym roku będzie 

realizowana inwestycja za kwotę ok. 9 mln zł. Gmina po wykonaniu sieci przekazuje je do 

PWiK Sp. z o.o., co się wiąże ze wzrostem kosztów spółki, ale nie jest równoznaczne z tym, 

iż znacznie zwiększy się sprzedaż wody na terenie wiejskim.  

W 2009 r. i w roku bieżącym przedsiębiorstwo bardzo dużo inwestuje. Między innymi 

modernizuje oczyszczalnię ścieków, którą należy dostosować do wymogów unijnych. Na to 

zadanie spółka pozyskała dofinansowanie ze środków europejskich oraz zaciągnęła pożyczkę 

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Olsztynie oraz z 

Ekofunduszu. Do każdej inwestycji przedsiębiorstwo musi posiadać wkład własny, który jest 

w znacznej wysokości, a spółka nie generuje zysków, tylko oscyluje w granicach zera.  

W związku z tym, iż nastąpił duży wzrost kosztów amortyzacji (o 31,2%) cen energii                    

(o 9,8%), podatków i opłat lokalnych (o 13,9%) oraz  konieczne jest spłacanie odsetek od 

kredytów niezbędna jest podwyżka taryf. 

Prosił Prezesa PWiK o dostarczenie informacji o cenach wody w ościennych miastach.                 

W porównaniu z nimi ceny w naszej gminie nie są wygórowane. Aby spółka mogła 

prawidłowo funkcjonować i spłacać kredyty podwyżki są niezbędne. Cena wody wzrasta                   

o 6,02% netto, zaś cena ścieków o 19,21%.  

W Polsce cena wody i ścieków nie jest zbyt wygórowana, ale jego zdaniem kwestią czasu 

jest, aby ceny były na poziomie unijnym, czyli znacznie większym. Prosił radnych o 

odpowiedzialne podejście do kwestii zatwierdzenia taryf. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Stałych Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Sławomir Szerel 

poinformował, że Komisja przy 5 głosach za i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały.  

  

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – 

Jarosław Bagieński poinformował, że wszyscy członkowie Komisji wstrzymali się od głosu. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Władysław  

Gawroński poinformował, że Komisja stosunkiem głosów: 2 – za, 4 – przeciw,                            

1 – wstrzymujący negatywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za 

zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radna Grażyna Obuchowska 

stwierdziła, iż jak co roku tradycyjnie zabierze głos w kwestii zatwierdzenia taryf, gdyż jest 

wzburzona. Jej zdaniem podwyżka cen wody i ścieków powinna być, ale nie tak drastyczna. 

Jako kobieta prowadząca budżet domowy uważa, że jeśli nie ma się wkładu własnego, to się 

nie inwestuje. Za każdym razem jeśli spółka chce rozpocząć inwestycję i nie ma środków 
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własnych, to zaciąga pożyczki i kredyty, które są wkalkulowane w cenę wody. Jest jej 

przykro, że cena, która będzie obowiązywać od 1 czerwca br. będzie tak wysoka, a radni nie 

są w stanie cokolwiek w tym zakresie zrobić.  

Nie jest biegłą księgową i nie może zakwestionować kalkulacji, ale chce wiedzieć jakie są 

przewidziane podwyżki płac pracowników, gdyż rozumie, że oprócz kosztów inwestycji w 

podwyżkę cen wody wkalkulowany jest też wzrost płac. Jej zdaniem pracownicy PWiK mają 

dość wysokie zarobki jak na teren gminy Olecko. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

zgodził się, iż podwyżka cen ścieków jest wysoka, ale nie zgodził się ze stwierdzeniem, że 

jeśli się nie ma pieniędzy to nie inwestuje się. Jeśli nie wykona się modernizacji oczyszczalni 

ścieków i jeśli ścieki nie spełnią określonych parametrów, to mogą być nałożone wysokie 

kary i wyznaczony termin zmodernizowana oczyszczalni, by osiągnąć wyznaczone 

parametry. Jest  czas, kiedy można pozyskiwać dofinansowanie ze środków Unii Europejskiej 

i spółka z tej szansy korzysta. Jeśli nie pozyskałaby dofinansowania, to należałoby 

wykonywać inwestycje ze środków własnych. Jego zdaniem dobrze się dzieje, że inwestuje 

się w jakość wody, która w Olecku jest bardzo dobra. Spółka osiągnęła to dzięki wykonaniu 

stacji uzdatniania wody. Należy na ten problem patrzeć w szerszej perspektywie                           

i z wyprzedzeniem.  

Podwyżka cen wody nie jest związana ze wzrostem wynagrodzeń w spółce. Średnie płace 

trzydziestu kilku pracowników łącznie z płacami prezesa wynoszą ok. 3.000 zł brutto, a 

większość pracowników ma wyższe wykształcenie i są specjalistami. Żadna podwyżka cen 

nie jest popularna, ale wodę trzeba wypompować z ziemi, uzdatnić i dostarczyć do 

mieszkańców.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

poprosił radcę pranego, by omówił kwestie prawne, jeśli uchwała nie zostałaby podjęta. 

 

Radca prawny – Bogusław Nieszczerzewski 

wyjaśnił, że jeśli chodzi o procedurę uchwalania uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf, 

należy zwrócić uwagę na trzy kwestie. Wpłynął wniosek przedsiębiorstwa o zatwierdzenie 

taryf, wójt (burmistrz, prezydent miasta) sprawdza, czy taryfy i plan zostały opracowane 

zgodnie z przepisami ustawy, i weryfikuje koszty. Jeśli rada nie podejmie uchwały, to musi to 

uzasadnić – które przepisy i w jakim zakresie zostały naruszone przez uchwałę. Wówczas 

taka uchwała kierowana jest do organu nadzoru. Gdy nadzór prawny wojewody uzna, że 

odmowa była niezasadna, bo nie zawierała zarzutów w kontekście przepisów określających 

podjęcie przedmiotowej uchwały, to automatycznie taryfy wejdą w życie.  

 

Radna Grażyna Obuchowska 

w związku z tym, iż radni mogą wnosić uwagi do projektu uchwały, zwróciła się z 

zapytaniem do radcy prawnego, czy w przypadku tego projektu uchwały Rada Miejska może 

zaproponować niższe stawki taryf. 

 

Radca prawny – Bogusław Nieszczerzewski 

odpowiedział, że wniosek przedsiębiorstwa może być w tym przypadku jedynie 

zweryfikowany, czy spełnia wymogi prawa. Weryfikacja dotyczy sprawdzenia, czy taryfy i 

plany zostały sporządzone zgodnie z przepisami ustawy. W przypadku podjęcia uchwały o 

odmowie zatwierdzenia taryf, należy wskazać argumenty, co jest niezgodne z prawem. W 

przeciwnym razie uchwała naraża się na negatywne rozstrzygnięcie. Procedura podejmowania 

uchwał w sprawie zatwierdzenia taryf jest sztywno określona, jeśli wniosek został 

sporządzony zgodnie z przepisami prawa, to rada może podjąć uchwałę w sprawie 

zatwierdzenia taryf lub odmowy zatwierdzenia, ale wówczas musi to uzasadnić.  
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Radni nie zgłaszali innych uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 17, za przyjęciem uchwały głosowało                       

9 radnych, przeciw głosowało 2 radnych, 6 radnych wstrzymało się od głosu.  

 

Rada podjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę                  

i zbiorowe odprowadzenie ścieków.  

 

 

U c h w a ł a   Nr XXXIX/366/10 

w załączeniu 

 

 

g) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu na realizację zadań w 

zakresie drogownictwa 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, że projekt uchwały dotyczy 4 zadań inwestycyjnych. Wcześniej Rada podjęła 

decyzję, iż dofinansuje w wysokości 50% kosztów przebudowę ul. Syrokomli w Olecku 

(55.000 zł) oraz zakup sprzętu do utrzymania dróg (50.000 zł). Ponadto wprowadzone zostały 

dwa nowe zadania: przebudowa chodnika przy ul. Sembrzyckiego (35.000 zł) oraz wykonanie 

dokumentacji i budowę 2 zatok autobusowych w miejscowości Plewki (20.000 zł).  

Projekt uchwały szczegółowo omówił na posiedzeniach Komisji Stałych Rady. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Stałych Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Sławomir Szerel 

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

  

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – 

Jarosław Bagieński poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Władysław  

Gawroński poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Oleckiemu na realizację zadań w zakresie drogownictwa.    

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radny Mariusz Miłun 

zgłosił uwagę do §1 pkt 2 projektu uchwały dotyczącego zakupu sprzętu do utrzymania dróg. 

Uważa, iż Powiatowy Zarząd Dróg w Olecku wymaga przeorganizowania. Prosi, aby została 

przedstawiona dokładna analiza (na posiedzenie Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki, 

po zrealizowaniu inwestycji), jak pieniądze z budżetu gminy zostały wydane. 

 

Radni nie zgłaszali innych uwag.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 17, za przyjęciem uchwały głosowało                       

15 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu.  

 

Rada podjęła uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu na 

realizację zadań w zakresie drogownictwa.  
 

 

 U c h w a ł a   Nr XXXIX/367/10 

w załączeniu 

 

 

h) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, że przedkładany projekt uchwały jest wykonaniem uchwały budżetowej z grudnia 2009 r. 

zawierającej zapis o przeznaczeniu środków finansowych dla Powiatu Oleckiego. Środki, w 

kwocie 28.000 zł, zostaną przeznaczone na zakup wyposażenia indywidualnego strażaka oraz 

paliwa dla Komendy Powiatowej Straży Pożarnej w Olecku.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Stałych Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Sławomir Szerel 

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

  

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – 

Jarosław Bagieński poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

W zastępstwie Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu                  

i Rekreacji – Władysława  Gawrońskiego poinformował, że Komisja jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Oleckiemu.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 17, za przyjęciem uchwały głosowało                       

17 radnych.  

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Oleckiemu.  
 

 

U c h w a ł a   Nr XXXIX/368/10 

w załączeniu 
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i) zmiany uchwały Nr XLII/321/06 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 26 stycznia 

2006 r. w sprawie przyjęcia Lokalnego Planu Rewitalizacji jako szansy na 

poprawę życia w Olecku 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, że gmina Olecko zamierza złożyć wniosek „Bezpieczne miasto”                              

o dofinansowanie ze środków unijnych w ramach działania Rewitalizacja miast. Można 

pozyskać dofinansowanie w wysokości 70% na wykonanie monitoringu miasta. Projekt 

zakłada montaż 13 kamer, jedna z nich byłaby zamontowana na dworcu PKP- PKS, ale ten 

obszar nie został ujęty w obecnym planie. By dopełnić obowiązku udokumentowania zasięgu 

monitoringu, należy zmienić plan i włączyć powyższy teren miasta do planu.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Stałych Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Sławomir Szerel 

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

  

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – 

Jarosław Bagieński poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Władysław  

Gawroński poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały                  

Nr XLII/321/06 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 26 stycznia 2006 r. w sprawie przyjęcia 

Lokalnego Planu Rewitalizacji jako szansy na poprawę życia w Olecku.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 17, za przyjęciem uchwały głosowało                       

17 radnych.  

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/321/06 Rady 

Miejskiej w Olecku z dnia 26 stycznia 2006 r. w sprawie przyjęcia Lokalnego Planu 

Rewitalizacji jako szansy na poprawę życia w Olecku.  

 

 

U c h w a ł a   Nr XXXIX/369/10 

w załączeniu 
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j) zmieniającej uchwałę Nr XIII/119/07 Rady Miejskiej w Olecku z dnia  

26 października 2007 r. w sprawie opłaty targowej  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, iż uchwała z 2007 r. nie określa inkasenta poprzez wskazanie konkretnej osoby 

z imienia i nazwiska lub w przypadku osoby prawnej - podanie nazwy podmiotu. Uchwała w 

sprawie opłaty targowej jest aktem prawa miejscowego i mieszkaniec powinien wiedzieć, kto ma 

prawo pobierać opłatę. W związku z powyższym uchwała zmieniająca wskazuje inkasenta - 

Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej Spółka z o.o. w Olecku oraz zmienia wysokość 

wynagrodzenia za inkaso z 95% do wysokości 60% brutto od zainkasowanych kwot.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Stałych Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Sławomir Szerel 

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

  

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – 

Jarosław Bagieński poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Władysław  

Gawroński poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr 

XIII/119/07 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 26 października 2007 r. w sprawie opłaty 

targowej.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 17, za przyjęciem uchwały głosowało                       

17 radnych.  

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę Nr XIII/119/07 Rady Miejskiej             

w Olecku z dnia 26 października 2007 r. w sprawie opłaty targowej. 

 

 

U c h w a ł a   Nr XXXIX/370/10 

w załączeniu 

  

 

k) zmiany budżetu gminy na 2010 rok  
 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, iż zmiany w budżecie gminy na 2010 r. były szczegółowo omawiane na 

posiedzeniach Komisji Stałych Rady. Zmniejsza się plan dochodów o 3.554.260 zł i o taką 
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samą kwotę zmniejsza się plan wydatków. Jest to spowodowane tym, iż rozstrzygnięto  

przetargi na zadania inwestycyjne również te, które realizuje powiat.  

Najważniejsze zmiany dotyczą wprowadzenia nowych zadań inwestycyjnych: 

─ przebudowa chodnika przy ul. Sembrzyckiego,  

─ budowa dwóch zatok autobusowych w miejscowości Plewki, 

─ budowa muru oporowego ul. Przykamienna, 

─ „Monitoring wizyjny miasta Olecko” z planem na 2010 rok w wysokości 41.000 zł na 

wykonanie projektu technicznego. 

Poprosił o uwzględnienie autopoprawki do projektu uchwały polegającej na wprowadzeniu 

nowego zadania inwestycyjnego pn. budowa przyłącza energetycznego kompleksu 

sportowego „Orlik” z planem w wysokości 4.500 zł.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Stałych Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Sławomir Szerel 

poinformował, że Komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza, jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

  

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – 

Jarosław Bagieński poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Władysław  

Gawroński poinformował, że Komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza, 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy 

na 2010 rok uwzględniając autopoprawkę Burmistrza.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 17, za przyjęciem uchwały głosowało                       

17 radnych.  

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany budżetu gminy na 2010 rok.  

 

 

U c h w a ł a   Nr XXXIX/371/10 

w załączeniu 

 

 

l) udzielenia absolutorium Burmistrzowi Olecka 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

oddał głos Burmistrzowi.  
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Burmistrz – Wacław Olszewski 

przedstawił informację na temat wykonania budżetu gminy za 2009 rok – informacja  

w załączeniu do protokołu.  

 

1) Odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

oddał głos Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Zdzisław Mioduszewski 

odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Olecku w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Olecka za rok 2009 z tytułu wykonania budżetu oraz opinię 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Olecku o wykonaniu budżetu Gminy Olecko za 2009 

rok sporządzoną dnia 12 kwietnia 2010 r. – wniosek i opinia w załączeniu do protokołu.  

 

2) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał sentencję (do słów: „…wydaje pozytywną opinię o przedłożonym przez Burmistrza  

Olecka sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2009 rok”) Uchwały Nr RIO.VIII-0120-

195/10 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia                       

20 kwietnia 2010 roku w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Olecka 

sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2009 r. – uchwała w załączeniu do protokołu.  

Następnie odczytał sentencję (do słów: „…wydaje pozytywną opinię o przedłożonym przez 

Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej w Olecku wniosku w sprawie udzielenia absolutorium  

Burmistrzowi Olecka za rok 2009 z tytułu wykonania budżetu”) Uchwały Nr RIO.VIII-0120-

207/10 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia                       

19 kwietnia 2010 roku w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Olecku w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Olecka za rok 2009 z tytułu 

wykonania budżetu – uchwała w załączeniu do protokołu. 

 

3) Debata nad sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2009 rok. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

otworzył debatę nad sprawozdaniem. 

 

Radny Mariusz Miłun  

powiedział, że cieszy się, iż nastąpił wzrost inwestycyjny, trochę późno, ale lepiej późno niż 

wcale. Na początku kadencji rady wnioskował o stworzenie zespołu lub wzmocnienie 

istniejącej grupy pracowników zajmujących się pozyskiwaniem środków unijnych. Widzi, że 

jego interpelacja odniosła skutek, gdyż środki są pozyskiwane i to w znacznych kwotach.  

Zapytał, czy pracownicy, którzy mieli największy udział w pisaniu projektów, np. Paweł 

Modrakowski, zostali odpowiednio wynagrodzeni w formie premii lub nagród. Uważa, iż 

kilka zadań obecnie realizowanych to duże, spektakularne inwestycje i pracownikom należą 

się nagrody. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Władysław  

Gawroński  

zwrócił uwagę na środki zewnętrzne pozyskane z Europejskiego Funduszu Społecznego 

Program Operacyjny Kapitał Ludzki, ujęte w budżecie gminy na 2009 r. i przeznaczone na 

realizację projektów edukacyjnych: „Skorzystaj z szansy”, „I Ty możesz zostać mistrzem”, 

„Równym krokiem”. Jeden z projektów – „I Ty możesz zostać mistrzem” jest skierowany do 

uczniów szczególnie uzdolnionych i jego zdaniem dzięki pozyskanym pieniądzom, pracy 



 25 

ludzi zaangażowanych w ten projekt oraz promocji projektu na jednej z najbliższych sesji 

zostaną wręczone uczniom stypendia naukowe Burmistrza Olecka. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Sławomir Szerel 

stwierdził, iż jeśli chodzi o zmniejszenie dochodów budżetu w stosunku do zakładanych w 

2009 r. wynikało to z kryzysu finansowego w kraju. Były mniejsze wpływy z podatków od 

osób fizycznych oraz mniejsza sprzedaż majątku gminy. Odnośnie pozyskiwania środków 

zewnętrznych dopiero na przełomie 2009/2010 r. zostały uruchomione programy unijne. 

Zgodnie z ustaleniami, które zapadły na początku 2009 r. gmina wykonywała tylko te 

inwestycje, na które nie można było pozyskać środków unijnych. W związku z powyższym 

uważa, że opinia o niewykorzystaniu w 2009 r. środków zewnętrznych jest niepoważna. 

Natomiast jeśli chodzi o zespół piszący wnioski do programów unijnych i prowadzący 

inwestycje, jego zdaniem pisanie wniosków było obowiązkiem zespołu, ale w dużej mierze 

była to zasługa Burmistrza. Uważa, iż budżet został dobrze wykonany. 

 

Radna Grażyna Obuchowska  

powiedziała, że jest kontrowersyjną osobą w kwestii absolutorium. Cieszy się, że Burmistrz 

zrealizował uchwały Rady Miejskiej jako organ wykonawczy, jednak ma jedno „ale”. Czuje 

niedosyt w kwestii bezpieczeństwa mieszkańców Osiedla Siejnik. Droga gminna na osiedlu 

ciągle nie jest zrobiona, ponadto mieszkańcy osiedla nie czują się bezpiecznie jako 

użytkownicy drogi pod wiaduktem, która nie dotyczy bezpośrednio Burmistrza, ale jest w 

zarządzie Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Marzy o tym, by do końca 

kadencji Burmistrz pomógł zarządcy drogi w realizacji planowanej inwestycji, aby piesi czuli 

się bezpiecznie idąc pod wiaduktem.  

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – 

Jarosław Bagieński 

pogratulował Burmistrzowi, Skarbnikowi Gminy, kierownikom wydziałów oraz 

pracownikom Urzędu Miejskiego w Olecku, którzy dobrze spełnili swoją rolę i dlatego 

budżet gminy za 2009 rok został wykonany prawidłowo.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

stwierdził, iż kiedyś radny Mariusz Miłun powiedział, że budżet na 2009 r. jest 

proinwestycyjny i rzeczywiście zadania realizowane na terenie gminy i miasta są liczne i za 

„poważne” pieniądze. Zapytał Burmistrza, czy jest coś, czego żałuje, co nie wyszło w 

ubiegłym roku, a było w planach do realizacji.  

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

oznajmił, iż budżet realizowany w 2009 r. był trudnym budżetem, gdyż gminę Olecko, jak też 

i inne samorządy dotknął kryzys finansowy. Stąd też były trudności z realizacją dochodów. 

Pierwotnie planowano, że dochody będą wyższe, ale niestety w wyniku kryzysu spadły ceny 

nieruchomości i wstrzymano sprzedaż części majątku gminy, np. Ośrodka Szkolno-

Wypoczynkowego „Skarpa”. Niektóre dochody były niższe niezależnie od gminy – udział w 

podatku dochodowym od osób fizycznych (udział był niższy o ok. 700 tys. zł). Ponadto były 

pilnowane wydatki, gdyż budżet musiał być zrównoważony. Wydatki były niższe niż 

planowane.  

Na początku roku przyjęto, iż większe inwestycje będą realizowane, jeśli uda się pozyskać 

dofinansowanie ze środków unijnych, jeśli nie będzie możliwości pozyskania środków, to 

gmina jeszcze poczeka. Drobne zadania, na które nie było możliwości pozyskania 

dofinansowania zostały zrealizowane w 2009 r., natomiast większość znaczących inwestycji 

jest wykonywana w tym roku.  

W 2009 r. przekazano duże kwoty na pomoc finansową Powiatowi Oleckiemu (na 

dokończenie budowy szpitala, na modernizację dróg powiatowych głównie na terenach 
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wiejskich oraz chodniki i parkingi). Jego zdaniem była to dobra decyzja, gdyż realizacja tych 

zadań służy wszystkim mieszkańcom.  

Należy wspomnieć także o dofinansowaniu pozyskanym przez gminę na realizację tzw. 

projektów miękkich realizowanych w oświacie, o których wspominał Przewodniczący 

Komisji Oświaty (…) – Władysław Gawroński. Pozyskane środki są przeznaczone głównie 

na edukowanie dzieci i młodzieży z gminy Olecko.  

Ponadto gmina starała się pozyskać środki z programów unijnych, do których nabory 

rozpoczęły się pod koniec ubiegłego roku. Pierwsze nabory wniosków do Regionalnego 

Programu Operacyjnego Warmia i Mazury 2007-2013 rozpoczęły się dopiero w zeszłym 

roku, podobnie nabory do Programu Współpracy Transgranicznej Litwa-Polska. Gmina 

pozyskała dofinansowanie z różnych programów i jest to efekt dużego nakładu pracy 

wykonanego w ubiegłym roku.  

W tutejszym urzędzie jest powołany zespół piszący wnioski o dofinansowanie. Jednak 

napisanie wniosku to dopiero początek, najtrudniej jest go realizować. Obecnie są bardzo 

duże wymagania jeśli chodzi o bieżące monitorowanie zadań, pisanie sprawozdań, 

opisywanie faktur. Przy realizacji inwestycji jest bardzo dużo pracy, otrzymać pieniądze to 

nie wszystko, trudniej jest je wydatkować. Pracują nad tym wszyscy pracownicy 

poszczególnych wydziałów, często zostają po godzinach pracy. Stara się odpowiednio 

wynagradzać osoby, które szczególnie wyróżniają się w pracy. Chciałby przyznać większe 

nagrody, ale musi stosować się do kwot zapisanych w budżecie na wynagrodzenia. Osoby 

piszące wnioski są lepiej wynagradzane niż pozostali pracownicy, ale trudno mu jest 

różnicować pracowników urzędu. 

Jeśli chodzi o drogę na Osiedlu Siejnik będzie ona remontowana w tym roku. Gmina pisała 

wniosek o dofinansowanie z tzw. „Schetynówek”. Wniosek znalazł się na liście rezerwowej. 

Gmina czeka na decyzję z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji o przyznaniu 

dofinansowania z oszczędności powstałych w innych samorządach. Wówczas zostanie 

podpisana umowa i ogłoszony przetarg.  

Odnośnie realizacji przejścia dla pieszych pod wiaduktem, wczoraj odbyło się otwarcie ofert 

na budowę obwodnicy Olecka. W ramach tej inwestycji powstanie nowa droga o długości 8,2 

km, nowa nawierzchnia drogi na odcinku Sedranki – ul. Gołdapska – ul. Wojska Polskiego – 

w stronę Ełku. Ponadto zostaną wyremontowane chodniki w ul. Gołdapskiej i powstanie 

przejście dla pieszych pod wiaduktem. Ma nadzieję, iż przetarg zostanie szybko 

rozstrzygnięty i realizacja zadania rozpocznie się w czerwcu.  

Jeśli chodzi o pytanie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Olecku uważa, że to co było 

planowane do wykonania w latach ubiegłych jest obecnie realizowane. O niektórych 

inwestycjach nie śmiał marzyć, np. remont stadionów piłkarskich, budowa hali 

widowiskowo-sportowej, przebudowa placu. Udało się pozyskać dofinansowanie na 

powyższe zadania. Ponadto powiat pozyskał dofinansowanie na modernizację dróg, a gmina  

przekazała dofinansowanie.  

Reasumując powiedział, iż jest bardzo zadowolony z realizacji budżetu gminy za 2009 rok.  

 

Radna Alicja Szczodruch 

powiedziała, iż na początku kadencji było wiele burzliwych dyskusji na temat pozyskania 

środków unijnych i jej zdaniem nie warto wspominać tego, co było, lecz iść naprzód. Miło 

jest teraz cieszyć się z tego, co zostało wykonane. Życzy Burmistrzowi i wszystkim radnym, 

aby po zakończeniu kadencji mogli spojrzeć w lustro i by nie „zachłysnęli” się tym, co 

zostało osiągnięte, bo jest jeszcze wiele do zrobienia.   

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

dodał, że wszyscy mogą być dumni z tego, iż większość gminnych placówek oświatowych w 

tej kadencji zostało wyremontowanych.   

 

Na tym debatę zakończono.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Olecka.  

 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący przypomniał, że do podjęcia uchwały niezbędna jest bezwzględna większość 

głosów ustawowego składu Rady i poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie.  

 

Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 17 radnych, za podjęciem uchwały  

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Olecka głosowało 17 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Olecka. 

 

U c h w a ł a   Nr   XXXIX/372/10 

w   załączeniu 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

podziękował Radzie Miejskiej w Olecku za udzielenie absolutorium. Jest to jego 16. 

absolutorium w trakcie pracy w samorządzie i wszystkie były pozytywne, chociaż nie 

wszystkie jednogłośne. Podziękował radnym za uznanie przy realizacji budżetu gminy za 

2009 r. Jego zdaniem realizacja wspomnianych zadań jest wspólnym sukcesem. Z żadną radą 

poprzednich kadencji nie pracowało mu się tak dobrze jak z radą obecnej kadencji. Pochwalił 

radnych i siebie za dobrą współpracę. Podziękował Skarbnikowi Gminy, kierownikom 

wydziałów oraz pracownikom, którzy włożyli dużo pracy, wiedzy i umiejętności w realizację 

budżetu. Czasami zdarzają się jakieś potknięcia, ale jest to rzeczą ludzką. Nie myli się tylko 

ten, kto nic nie robi.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

w imieniu Rady Miejskiej pogratulował udzielenia absolutorium i wyraził nadzieję, że będzie 

również 17. absolutorium. Złożył podziękowania i gratulacje Skarbnikowi Gminy, 

Sekretarzowi Gminy oraz kierownikom wydziałów i pracownikom urzędu.  

 

 

ł) utworzenia odrębnych obwodów głosowania w wyborach Prezydenta 

Rzeczypospolitej Polskiej, zarządzonych na dzień 20 czerwca 2010 r.  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, że projekt uchwały dotyczy odrębnych obwodów głosowania w Centrum 

Medycznym - Zakład Opieki Zdrowotnej w Olecku „OLMEDICA” w Olecku Sp. z o.o. oraz 

w Samodzielnym Publicznym Zespole Zakładów Opieki Długoterminowej w Olecku, gdyż w 

dniu wyborów będzie w nich przebywać powyżej 50 wyborców. Zwrócono się 

zapytaniem do kierownictwa tych placówek, którzy widzą konieczność utworzenia 

obwodów.   
 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Stałych Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Sławomir Szerel 

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
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Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – 

Jarosław Bagieński poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Władysław  

Gawroński poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie utworzenia odrębnego 

obwodu głosowania w wyborach Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej, zarządzonych na 

dzień 20 czerwca 2010 r.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 16, za przyjęciem uchwały głosowało                       

16 radnych.  

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania w 

wyborach Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej, zarządzonych na dzień 20 czerwca 2010 r. 

 

 

U c h w a ł a   Nr XXXIX/373/10 

w załączeniu 

 

 

m) rozpatrzenia skargi Pana Henryka Malinowskiego na działalność kierownika 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, iż Pan Henryk Malinowski złożył skargę na pracę Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Olecku, w związku z tym, że otrzymał zasiłek z 6-dniowym opóźnieniem 

(zasiłki są płacone na koniec miesiąca). Pan Henryk Malinowski otrzymuje zasiłek stały za 

pośrednictwem poczty, ponieważ ostatnio był zameldowany na terenie naszej gminy, a 

obecnie zamieszkuje w Ogrzewalni „Caritas” w Białymstoku. Faktem jest, że MOPS wysłał 

zasiłek 1 kwietnia, zamiast ostatniego dnia miesiąca, ze względu na to, iż pracownica 

odpowiedzialna za to była na zwolnieniu lekarskim, a osoba ją zastępująca przeoczyła 

wysłanie zasiłku o jeden dzień. Przekaz dotarł z sześciodniowym opóźnieniem, gdyż był 

okres świąteczny 4 i 5 kwietnia 2010 roku i poczta nie pracowała. Termin niewielkiego 

opóźnienia w otrzymaniu zasiłku stałego nie wpłynął na brak zabezpieczenia jego 

podstawowych potrzeb życiowych, ponieważ zabezpiecza je osobom bezdomnym 

Ogrzewalnia „Caritas”. 

Pan Malinowski w 2008 roku otrzymał pomoc w łącznej kwocie 5.143 zł, w 2009 roku – 

5.778 zł, w 2010 roku do chwili obecnej w łącznej w kwocie 1.897,53 zł.  

Faktem jest, iż spóźnienie wyniosło jeden dzień. Jego zdaniem nie należy ganić pani 

kierownik ośrodka za to, że pracownica przeoczyła termin, lepiej do tego nie dopuszczać, ale 

uważa, że należy uznać skargę za niezasadną.   
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii Komisji Stałych Rady. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Sławomir Szerel 

poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

  

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – 

Jarosław Bagieński poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Władysław  

Gawroński poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana 

Henryka Malinowskiego na działalność kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Olecku. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłaszali uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 16, za przyjęciem uchwały głosowało                       

16 radnych.  

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Henryka 

Malinowskiego na działalność kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej                     

w Olecku.  

 

U c h w a ł a   Nr XXXIX/374/10 

w załączeniu 

 

Na tym punkt wyczerpano.  

 

 

Do punktu 9 – „Głos wolny, wolność ubezpieczający”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy ktoś z mieszkańców chciałby zabrać głos. 

 

Sołtys Sołectwa Gąski – Franciszek Sadłowski 

w imieniu mieszkańców sołectwa zapytał, dlaczego żadne zadanie z zapotrzebowania 

zgłaszanego przez mieszkańców w 2009 r. nie zostało ujęte w budżecie gminy. Nie wie, co 

ma powiedzieć mieszkańcom.  

 

Sołtys Sołectwa Zatyki – Remigiusz Arciszewski 

pogratulował Burmistrzowi udzielenia absolutorium. 

Zapytał, czy Burmistrz nie chciałby zaoszczędzić więcej pieniędzy w budżecie gminnym. 

Chodzi mu o to, iż w zeszłym roku, podobnie jak sołtys sołectwa Gąski, złożył wniosek do 

budżetu o wymianę lamp oświetleniowych we wsi Zatyki. Złożył wniosek z tego względu, iż 
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była przygotowywana dokumentacja i projektowana nowa linia energetyczna w Zatykach. 

Uzyskał informację, że na oświetlenie uliczne wpływ ma gmina. Złożył wniosek, aby to 

zadanie ująć w budżecie gminy na 2010 r. Zapytał Pana Krzysztofa Sobolewskiego, co będzie 

z lampami w tym roku. Był on zdumiony, że jest obecnie przeprowadzana modernizacja linii 

energetycznej, nie wiedział, iż będzie to robione. Przedwczoraj uzyskał informację od Pana 

Sobolewskiego, że zostaną zamontowane stare lampy na nowych słupach. Dowiedział się w 

Zakładzie Energetycznym, że gmina płaci 0,54 zł za każdy kW energii elektrycznej.                    

W Zatykach mają być 22 punkty oświetleniowe. Każdy stary punkt oświetleniowy posiada 

żarówkę o mocy 250 W. Wykonał kalkulację kosztów – licząc, że lampy świecą 10 godzin 

dziennie daje to w ciągu miesiąca 1.650 kW, co kosztuje 891 zł. Przy zamontowaniu nowych 

żarówek o mocy 70 W pobór energii wyniósłby 462 kW miesięcznie, co kosztowałoby 249 zł. 

Wówczas byłaby oszczędność ponad 600 zł miesięcznie. Dowiadywał się również o cenę 

jednej oprawy ulicznej na żarówkę 70 W w hurtowni elektrycznej – koszt oprawy wynosi 300 

zł, a żarówki – 40 zł. Jeśli gmina zakupiłaby nowe żarówki i lampy, to w ciągu roku koszt 

wyrównałby się, a w 2011 r. byłyby oszczędności.  

Zwrócił uwagę, że przydomowa oczyszczalnia ścieków wykonana w zeszłym roku nie działa. 

Prosi o sprawdzenie tego, gdyż wydziela się fetor i zamiast wody wypływa czarna maź do 

rowu. 

 

Przewodniczący Rady i Zarządu Osiedla Nr 2 – Krzysztof Zieliński 

zgłosił iż, na drodze prowadzącej do Ełku pod samym wiaduktem od trzech tygodni wycieka 

na poboczu woda. Zwracał się w tej sprawie do Powiatowego Zarządu Dróg w Olecku, aby 

interweniował w Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, ale nie ma żadnej reakcji. 

Z dnia na dzień ciek wodny jest coraz większy i zagraża bezpieczeństwu kierowców, gdyż 

nad ranem są przymrozki i kałuża zamarza. Już dwa razy udzielał pomocy kierowcom, którzy 

wpadli w poślizg.   

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – 

Jarosław Bagiński 

podziękował wszystkim osobom, które wsparły fundusz nagród na konkurs dla osób 

niepełnosprawnych.  

 

Mieszkaniec Olecka – Stanisław Bednarek 

zwrócił uwagę na ul. Kamienną. W okolicy mieści się przedszkole, do którego rano idzie 

wiele dzieci z rodzicami. Mieszkańcy chodzą tamtędy do Starostwa Powiatowego w Olecku, 

a uczniowie do szkoły. Prosi radnych, aby chociaż raz przeszli się chodnikami                       

w ul. Kamiennej. Zgłosił, aby w najbliższym czasie radni wzięli pod uwagę remont tej ulicy. 

 

Radna Alicja Szczodruch 

jako mieszkanka Osiedla Siejnik zapytała, skąd pochodzą brzydkie zapachy unoszące się nad 

osiedlem. W godzinach popołudniowych i wieczornych nie można otworzyć okien.  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odniósł się do w/w spraw: 

 brzydkie zapachy nad Osiedlem Siejnik – powiedział, iż trzeba będzie to zbadać; 

 przydomowa oczyszczalnia ścieków w Zatykach – poleci sprawdzić, co dzieje się 

z oczyszczalnią; 

 oświetlenie uliczne – w dniu 5 maja br. jest umówiony na spotkanie z dyrektorem 

Zakładu Energetycznego Oddział w Ełku m.in. w sprawie nowego oświetlenia w 

Zatykach. Gmina ponosi znaczne koszty na konserwację i utrzymanie oświetlenia 

ulicznego i będzie to wyjaśniał z dyrektorem. Na spotkaniu zapadnie ostateczna 

decyzja odnośnie oświetlenia w Zatykach; 
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 zapotrzebowanie sołectwa Gąski – jeśli chodzi o realizację zadania zgłoszonego w 

ramach funduszu sołeckiego, to zostanie wykonane. Podejrzewa, iż sołtysowi 

chodzi o wykonanie plaży nad jeziorem. Gmina zwróciła się z zapytaniem do 

Wojewódzkiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych Oddział w Gołdapi i już 

wie, z kim należy to uzgadniać. W budżecie na 2010 r. środków na ten cel nie 

zabezpieczono. Będzie możliwość złożenia wniosku do budżetu na 2011 rok lub  

w ramach funduszu sołeckiego; 

 ul. Kamienna – jest to ulica powiatowa i zapytanie należy kierować do dyrektora 

Zarządu Dróg Powiatowych w Olecku. Gmina dofinansowała remonty szeregu 

ulic i chodników powiatowych w tej kadencji na kwotę ok. 5 mln zł. Jego zdaniem 

pomoc finansowa dla powiatu niebawem skończy się, gdyż czas najwyższy, by 

sam realizował swoje zadania ustawowe. Te pieniądze gmina mogła przeznaczyć 

na zadanie własne.  

Oznajmił, iż będzie remontowany mur oporowy na ul. Przykamiennej. 

 

Radna Alicja Szczodruch 

zapytała, gdzie można interweniować w sprawie brzydkich zapachów nad Osiedlem Siejnik, 

które najczęściej są po opadach deszczu. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że należy zgłaszać się do Naczelnika Wydziału Środowiska i Rolnictwa 

Starostwa Powiatowego w Olecku Pani Romualdy Kalejty. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

stwierdził, że porządek sesji został wyczerpany. Zamknął obrady trzydziestej dziewiątej sesji 

Rady Miejskiej w Olecku.  

 

 

 

 

           Protokołowała        Przewodniczący Rady Miejskiej 

      Małgorzata Adameit            Karol Sobczak 


